
 
 
 

16. september 2021 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor meget har småskala udvinding bibragt indtægter til Landskassen i 2018, 2019 og 
2020? 

2. Hvor meget har småskala udvinding bibragt indtægter til Landskassen i 2018, 2019 og 
2020 fordelt på regionerne i Grønland? 

3. Såfremt der har været indtægter, hvordan fordeler disse sig? Indtægterne ønskes oplyst 
år for år. 

4. Hvem har småskala udnyttelsestilladelse i Kuannersuit? 

5. Har Naalakkersuisut haft kendskab til ulovlig udvinding eller salg af mineraler igennem 
de seneste fire år? 

a. Såfremt der har været ulovlig udvinding, har nogle af disse overtrædere en 
småskala-licens? 

b. Såfremt der måtte være nogen, hvad er grunden til dette? 

6. Har Naalakkersuisut andre oplysninger at berette af interesse? 

(Inatsisartutmedlem Erik Jensen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Med i landets indtjening hører småskala udnyttelse af mineraler. Det er ønskeligt at vide hvor 
meget småskala udnyttelsestilladelser har bibragt Landskassen indtægter, særligt med tanke på i 
hvilken udstrækning småskala udnyttelse af mineraler er tiltænkt at spille for Naalakkersuisut-
koalitionen og Kommune Kujalleq. 

Det er samtidig ønskeligt at vide, om der blandt småskala udnyttelseslicenshavere har været 
skattesag om ulovlige indtægter, og såfremt der måtte være tilfælde, hvor mange der er, og hvor 
vidt dette er et problem. Såfremt der måtte være problem omkring dette, hvordan vil man løse 
dette. 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


